
 
 

         Den 24. august, 2023 
 
 
 

 

Dagsorden 5. oktober, 2023 

 
Fraværende:  

 

Dagsorden. 
 

Pkt. 1. 

Besøg af Velkomstministeriet og vorbasse.dk 

Inger D og Bente B mødte. Både ministeriet og hjemmesiden kører godt. Der bliver lagt en del 

arbejde i dem, som påskønnes meget. Inger ser gerne, at redaktionen til vorbasse.dk udvides med 

ekstra mandskab.  

Pkt. 2 

Velkomstkurv 

Der uddeles ca. 22 kurve årligt. Flere interessenter der vil bidrage til kurvene efterlyses: Bente 

sender en liste over nuværende deltagere til Jørn, der videresender til bestyrelsen for evt. at få flere 

navne med. Jørn kontakter boldklubben, tennis/padel folk. 

Pkt. 3 

Vorbasse.dk 

Erhvervsforeningen kontaktes (Jørn), da erhvervslivet generelt er tilbageholdende med at meddele 

sig gennem vorbasse.dk Mødereferater fra Erhvervsforeningen kunne være interessante at få. 

Skolen er ikke med, og SuperBrugsens aftale mht. annoncering er opsagt. Arne kontakter 

brugsuddeleren Henrik vedr. en evt. nytegning. Som noget nyt er gudstjenester taget med. 

Pkt. 4 

Konvertering fra naturgas til fjernvarme 

Sagen kører som den skal, der er sikret statsligt tilskud. Prognosen er 2025; Susanne (GEV) 

kontaktes (Benny) for at sætte en status op på vorbasse.dk. 

 Pkt. 5 

Shelterplads/hundeskov 

Der mangler brænde ved shelterpladsen. Frits kontakter Blå Kors, der har tjansen. 

Adgangsvanskeligheder (sødannelse) ved den nordlige indgang drøftedes og et projekt udarbejdes. 

Benny er sat på sagen for at finde en løsning. Herefter kan Landdistriktspuljen / BorgerIde kassen 

m.fl. ansøges. 

Træfældningen har gjort skoven lysere, men der mangler lidt oprydning på stierne. Frits tager sig 

velvilligt af det nedfaldne skilt. 

Pkt. 6 

Genbrugspladsen 

To fra vagtmandskabet er faldet fra. 

Pkt. 7 

Byfornyelse 



Skulpturen bliver tidligst opstillet sidst i november. Ole kontakter Morten Stræde for at høre 

nærmere om en dato. Indvielsen kunne overvejes holdt sammen med juleoptoget (søndag den 10. 

december). Det drøftes senere med Erhvervsforeningen. Også borgmesteren kontaktes da (klipper 

snoren?), TV Syd m.fl. 

’Bjergets’ budget synes at holde. 

En projektgruppe vedr. busholdepladsen skal nedsættes, hvor bl.a. Grundejerforeningen og 

Legepladsgruppen repræsenteres. Ole udarbejder et forslag. 

Pkt. 8  

Udviklingsrådet 

Bryggeritanken er genfødt, der arbejdes med et forslag om et bryggerlaug. 

Pkt. 9 

Nyt fra Landdistriktsrådet 

Der er blevet sendt en stilfærdig indsigelse vedr. lukning af plejehjem i landdistrikterne. Resultatet 

kendes nu. 

Vedtægterne for rådet er opdateret. 

Arbejdet med kommunens udviklingsplan ’Stærke Landsbyer’ kommer i gang efter jul. Det afventer 

vi ifm. opdateringen af Lokalrådets hjemmeside. 

Filskov ansøgte om og fik bevilget 334.000 kroner til arbejde med selvforsyning af varme og retur 

af overskud til lokalsamfundet. 

Johan Andersen og Ole holdt møde med Økonomiudvalget ’der lyttede’. Kommunens tilgang til 

Landdistriktsrådet virker mere imødekommende i denne nye periode. Punkterne var bl.a.: 

• Samarbejde mellem kommunen og landdistrikterne. Hvordan det kan forbedres. 

• Turisme. Der er holdt et møde i Filskov med repræsentanter fra Trekantsområdet. 

• Vedligehold af stisystemer 

Pkt. 10 

Ny Legeplads i Vorbasse 

Udbuddet er holdt og vundet af Kompan. 

Pkt. 11 

Find Vej 

Benny viste kortet, forslaget er helt færdigt inden udgangen af oktober. Det bliver fint. Vi mangler 

en pris. 

Pkt 12 

Salg af Vorbassepostkort og plakater 

Foreslås holdt i Hallen ifm. juleoptoget. 

Pkt. 13 

Lokalplan for Lundgårdgrunden 

Planchefen har lyttet til rådets anke over sagsbehandlingen. Sagen er ikke lukket. 

Pkt.14 

Evt. 

Landdistrikternes utilfredshed over Billund Erhvervsfremme er hørt på rådhuset. 

Pkt. 15 

Næste møde  

Torsdag den 9. november kl. 19.00 på biblioteket. Benny er den gode skaffer. 

 

Ref.: JW 

 

 

 


